
1 

 

 

Verslag Domeinvergadering Sociaal d.d. 5 november 2024 
 
Verslag: Het Notuleercentrum 
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Domeingriffier mevrouw Bongers 

Ambtelijke 

ondersteuning: 

agendapunt 7: Marie-José Smeets (beleidsmedewerker onderwijs en jeugd) 

agendapunt 8: Ankie Candel en Kim Brandts (consulenten Wmo) 

Aanwezige fracties 

(13): 

SPM, GroenLinks, D66, CDA, PvdA, PVM, VVD, PvdD, VOLT, SP, 50PLUS, 

SAB, Maastricht van Nu. 

Niet aanwezige 

fracties (0): 

 

Aanwezige 

domeinleden (23): 

Ria Makatita (SPM), Harry Mevissen (SPM), Anne Lucas, (GroenLinks), Mark 

Mülders (GroenLinks), Harry Schouten (GroenLinks), Miriam Elfassih (D66), 

Gabriëlle Heine (CDA), Addie Redmeijer (PvdA), Maren Slangen (PvdA), John 

Voorst (PVM), Pascal Ruijters (PVM), Calvin Klein (VVD), Jean-Pierre van 

Wissem (VVD), Ria Strik (PvdD), Jules Ortjens (Volt), Ryan Wilmes (Volt), 

Jack van Gelooven (SP), Youri van Mullem (SP), Annemiek Meijer-Coninx 

(50PLUS), Petra Moonen (50PLUS), John Gunther (SAB), Marie Klassen 

(Maastricht van Nu), Bert Garnier (Maastricht van Nu) 

 
 
6 Programmabegroting 2025 
 
De voorzitter heropent de vergadering. Hij stelt voor om ook de afdoening van toezeggingen over mantelzorg, 
parkeren en de infokrant voor ouderen (TIM) bij dit agendapunt te bespreken. De begroting is gepresenteerd op 
26 september 2024 en deze is toegelicht op 1 oktober 2024. De technische vragen zijn reeds beantwoord en bij 
de stukken gevoegd. De programma's die besproken worden, zijn Onderwijs (programma 4), Sociaal Domein 
(programma 6) en Volksgezondheid (programma 7). 
 
Programma 4: Onderwijs 
 
Eerste termijn 
 
Volt (Mulders) merkt op dat de bouwprojecten van een aantal scholen vertraging hebben opgelopen. Wat is 
precies de oorzaak van deze bouwprojecten? En in hoeverre speelt netcongestie een rol bij de bouw van 
scholen? 
 
GroenLinks (Mulders) heeft eerder gepleit voor een goedgevulde bibliotheek in elke school. GroenLinks laat 
het onderwerp rusten naar aanleiding van de raadsinformatiebrief (RIB) en wacht de nadere stappen van het 
college af. 
 
PvdA (Slangen) heeft een aantal vragen.  

 De gemeente heeft middelen ontvangen voor de GKA. Waar zijn deze middelen voor ingezet?  

 Wat houdt het taalachterstandenbeleid TTO Porta Mosana in? 

 Het college geeft aan dat de extra € 300.000 voor het gemeentelijk onderwijsachterstandenbeleid 
(GOAB) wordt besteed aan de gemeentelijke index voor de kinderopvangtarieven en dat er daarom 
reeds een bedrag gereserveerd is. Kan de wethouder dit toelichten? De PvdA stelt voor om met het 
onderwijs en de kinderopvang te bespreken hoe zij de extra € 300.000 besteden. 

 Kan de wethouder toelichten waarom de hogere GOAB-middelen dekking zouden geven aan het 
ontwikkelen van inclusieve kinderopvang? 

 Waar ziet het college ruimte om, parallel aan de verkenning van het ministerie van OCW, een 
Maastrichtse verkenning op te zetten naar de voortzetting van de financiering van schoolmaaltijden? 

 Hoeveel bedraagt de gemeentelijke bijdrage aan het JEF en vanuit welke middelen wordt deze 
bekostigd? 
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 Zijn inmiddels alle subsidiebedragen in de begroting verleend of zijn er nog subsidies in aanvraag? 
 

Wethouder Pas reageert allereerst op de vraag van Volt over netcongestie. Netcongestie heeft nog niet geleid 

tot langere bouwtermijnen, hoewel dit in de toekomst wel zou kunnen gebeuren. Het college zoekt daarom naar 

tijdelijke voorzieningen voor scholen, zodat de kwaliteitsnormen gehaald kunnen worden. 

Het college neemt de oproep van GroenLinks voor een goedgevulde bibliotheek in elke school ter harte. 

TTO Porta Mosana heeft middelen ontvangen om hun Engelstalige programma's beter te kunnen uitvoeren. 

Het Rijk heeft bepaald dat schoolmaaltijden blijvend gefinancierd worden. Het college is daar zeer content mee. 

De overige vragen van de PvdA worden schriftelijk beantwoord. 

PvdA (Slangen) begrijpt dat het college de vragen over de vraagnummers 5.40, 5.45 en 5.47 schriftelijk zal 

beantwoorden. (toezegging) Meent de wethouder dat middelen voor taalachterstanden worden ingezet voor 

Engelstalige programma's van TTO Porta Mosana? Verder zal het Rijk schoolmaaltijden financieren tot het 

schooljaar 2025-2026, gevolgd door een verkenning. Waar ziet het college ruimte om, ter voorbereiding op de 

schooljaren waarin die maaltijden mogelijk niet vanuit het Rijk worden gefinancierd, een Maastrichtse 

verkenning te doen naar de voortzetting van de schoolmaaltijden? En heeft de gemeente een visie op de 

scholen die door de 30%-regeling tussen wal en schip vallen? 

Wethouder Pas bevestigt dat de gemeente momenteel geen verkenning doet naar de voortzetting van de 

financiering van schoolmaaltijden. 

De voorzitter concludeert dat programma 4 (Onderwijs) kan worden doorgeleid naar de raad. 

De voorzitter schorst hierop kort de vergadering. 

Programma 6: Sociaal Domein 
 
Eerste termijn 
 
SPM (Willems) merkt op dat de collegevoorstellen die volgen uit de aangenomen motie inzake mantelzorg, 
ernstig zijn uitgekleed. 
 
Partij Veilig Maastricht (Voorst) vraagt waarom de mantelzorgvergoedingen in de scenario's 1 en 2 zo van 
elkaar verschillen. 
 
PvdA (Redmeijer) leest in de begroting dat er achteraf sprake lijkt te zijn van een stijging van 10% naar het 
aantal kinderen in armoede naar 3.200. Waar is dit percentage op gebaseerd? 
 
GroenLinks (Mulders) wijst erop dat een op de vijf mensen dementie krijgt, terwijl dementie niet wordt 
genoemd in de Maastrichtse Inclusieagenda 2019-2022. Is deze nog actueel in 2025? Wat verstaat wethouder 
Hoenderkamp onder inclusie als het gaat om dementie? Verder is er in Kerkrade in 2023 een symposium over 
de ouderenzorg georganiseerd. Ziet de wethouder kans om dit symposium ook in Maastricht te houden? 
 
Maastricht van NU (Garnier) stelt dat mantelzorgers in tijden van extramuralisering volledig gefaciliteerd dienen 
te worden. MvN respecteert dat het college hieromtrent voortvarend aan de slag is gegaan. Iedere burger die 
minimaal tien uur per week zorgdraagt voor een medemens, zal hierin namelijk gesteund moeten worden door 
de gemeente, zowel ten aanzien van korting op de parkeerkosten als van korting op ov. 
 
CDA (Heine) heeft begrip voor het feit dat wethouder Hoenderkamp een zware taakstelling moet realiseren met 
beperkte financiën. Het CDA vindt de ondersteuning van mantelzorgers ontzettend belangrijk, want hun rol 
wordt in de toekomst steeds belangrijker. Daarom dient het CDA de motie inzake Mantelzorgparkeervergunning 
in. Het CDA stelt een derde scenario voor waarin de gelden voor mantelzorg worden gebruikt voor een 
mantelzorgparkeervergunning, waarbij dit incidenteel twee jaar lang wordt uitgetest. De ov-vergoeding kan 
landen in de brede ov-studie waar het college mee bezig is. Wat is de stand van zaken van deze studie? Ook 
pleit het CDA voor een toegankelijke openbare ruimte, specifiek voor de groep mindervaliden. Het CDA heeft 
hier diverse technische vragen over gesteld. Er dient rekening te worden gehouden met mindervaliden in de 
grootonderhoudsagenda en alle voorstellen dienen getoetst te worden op toegankelijkheid. 
 
SPM (Makatita-Hendrix) heeft een bezoek gebracht aan het Steunpunt Mantelzorg Zuid. De organisatie gaf aan 
dat mensen problemen hebben met het uitvoeren van het mantelzorgwerk als gevolg van de parkeerkosten. 
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Daarnaast is het wenselijk dat mensen die mantelzorg leveren, maar niet als zodanig zijn geregistreerd, ook 
korting kunnen krijgen op hun parkeerkosten. Het college dient deze groep mensen beter te informeren. Zij doet 
ten slotte een aantal suggesties voor het huis-aan-huisblad TIM. In de evaluatie dient rekening gehouden te 
worden met de senioren die graag een papieren krant lezen. Ook mag er beter naar de categorieën gekeken 
worden en is het wenselijk dat er zo veel mogelijk telefoonnummers in het blad staan. 
 
Wethouder Garnier legt in reactie op de PvdA uit dat het aantal kinderen in armoede is gestegen van 2.926 
naar 3.200. Dit verklaart de stijging van 10%. De verwachting is dat er in de komende jaren meer middelen 
gereserveerd moeten worden voor kinderen in armoede. 
 
Wethouder Hoenderkamp geeft aan de suggesties van de SPM omtrent TIM mee te zullen nemen. Als bij de 
evaluatie blijkt dat bepaalde doelgroepen veel gebruikmaken van de TIM, kan dit mogelijk leiden tot een 
heroverweging op de verspreidingswijze. De wethouder laat zo snel mogelijk weten waar organisaties die graag 
een plek willen hebben op de Sociale Kaart, zich kunnen melden (toezegging).  
De wethouder benadrukt dat dementie een thema is waar de gemeente mee aan de slag dient te gaan. Het 
predicaat Dementievriendelijke Gemeente wekt inspiratie op; het is cruciaal dat mensen met dementie 
zelfstandig of met hulp hun leven kunnen leiden. 
De Inclusieagenda uit 2018 zou volgens GroenLinks niet meer actueel zijn. De wethouder komt hier zo snel 
mogelijk op terug. Zowel het Keti Koti Comité als het COC Limburg heeft de wethouder doen reflecteren op de 
Inclusieagenda. Deze wordt in elk geval geactualiseerd, maar het is nog onbekend welke vorm deze actualisatie 
zal krijgen. De wethouder zegt toe binnenkort een memo over de actualisering van de Inclusieagenda te 
presenteren (toezegging). 
 
CDA (Heine) hoort graag een terugkoppeling over wat er in de afgelopen jaren is gedaan inzake 
toegankelijkheid en hoe dat in de portefeuilles van de wethouders is opgenomen. 
 
Wethouder Hoenderkamp bevestigt dat deze terugkoppeling in het toegezegde memo wordt meegenomen. 
De gemeente heeft geregeld contact met Samen Onbeperkt en bij grotere toegankelijkheidsprojecten in de 
openbare ruimte spelen zij reeds een rol. De raad wordt uiterlijk in Q1 2025 geïnformeerd over de 
Inclusieagenda. 
De scenario's 1 en 2 omtrent mantelzorg verschillen van elkaar en dit heeft te maken met twee opdrachten die 
de raad aan het college gegeven heeft: een uitvoeringsplan mantelzorg en de motie inzake Gratis parkeren voor 
mantelzorgers. Er zijn onvoldoende middelen om beide opdrachten op structurele wijze uit te voeren. De totale 
kosten voor beide opdrachten bedragen namelijk circa € 400.000, terwijl het beschikbare budget onder de 
€ 300.000 ligt. Het schrappen van de mantelzorgwaarderingsverhoging zou daarentegen € 60.000 opleveren. 
De wethouder zou op zoek kunnen gaan naar middelen die het mogelijk maken om de twee opdrachten in 2025 
en 2026, dus incidenteel, uit te voeren. Hij wijst het domein erop dat de Onafhankelijke Adviesraad Maastricht 
(OAM) een advies heeft uitgebracht op dit onderwerp. De OAM heeft een voorkeur voor optie 2 en pleit voor het 
goed onder de aandacht brengen van de bezoekersregeling. 
 
 
Tweede termijn 
 
GroenLinks (Mulders) verzoekt de wethouder om eind november 2024 middels een RIB een terugkoppeling te 
geven van hoe de gesprekken zijn verlopen met het Keti Koti Comité en het COC Limburg. 
 
CDA (Heine) herinnert de wethouder aan de vraag over de ov-vergoeding. Kan de ov-vergoeding worden 
meegenomen in de terugkoppeling? Tevens is de evaluatie in 2026 van belang voor 'scenario 3'. 
 
Wethouder Hoenderkamp onderzoekt graag of het ouderensymposium ook in Maastricht gehouden kan 
worden. Met het Deltaplan gebeurt er rondom ouderen echter reeds veel in Maastricht. 
De wethouder zal via de RIB van november 2024 de raad informeren over de uitkomsten van de gesprekken 
met het Keti Koti Comité en het COC Limburg (toezegging). 
Hij bevestigt dat de ov-vergoeding wordt meegenomen in de terugkoppeling. Het college is reeds in gesprek 
met de betrokken partijen over gratis ov voor mantelzorgers. 
 
Wethouder Garnier beaamt dat het aantal kinderen in armoede stijgende is en ziet de motie van de PvdA 
tegemoet. 
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Programma 7: Volksgezondheid 
 
Eerste termijn 
 
PvdA (Slangen) vraagt of de wethouder kan reflecteren op de motie Educatieve activiteiten. 
 
Wethouder Hoenderkamp laat weten dat het college met een schriftelijke reactie komt over de invulling van de 
motie Educatieve activiteiten. 
 
PvdA (Slangen) constateert dat de motie door het college niet is opgepakt en dat dit treurig is. 
 
Wethouder Hoenderkamp begrijpt de reactie van de PvdA en benadrukt dat de motie niet een jaar wordt 
doorgeschoven. Hij komt op korte termijn met een toelichting op hoe de motie Educatieve activiteiten door het 
college wordt ingevuld (toezegging). 
 
De voorzitter wijst erop dat de conceptbegroting op 12 november 2024 door de raad wordt vastgesteld. 
Aanvullende middelen kunnen door de raad zelf via amendementen worden gezocht. 
 
De voorzitter schorst hierop voor enkele minuten de vergadering. Na de schorsing wordt er een presentatie 
gegeven inzake de verordening jeugdhulp. 
 
 


